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Zápisnica 28/2020 

zo zasadnutia vedenia Fakulty chemickej a potravinárskej technológie STU 

zo dňa 3. novembra 2020 /on‐line/ 

 

 

Členovia vedenia fakulty: 

prof. Ing. Anton Gatial, DrSc.; doc. Ing. Milena Reháková, PhD.; prof. Ing. Milan Polakovič, CSc.; 

prof. Ing. Miloslav Drtil, PhD.; doc. Ing. Boris Lakatoš, PhD.; Ing. Alena Michalová 

Prizvaní: 

prof. Ing. Vladimír Lukeš, DrSc.; doc. Ing. Dušan Berkeš, CSc.; Bc. Kristína Smorádková (ospr.) 

 

 

PROGRAM: 

 

Pravidelné body rokovania: 

A. Kontrola úloh (Michalová) 

B. Aktuálne informácie o projekte Accord (Lakatoš, Michalová, Gatial) 

 

1. Aktuálne  otázky  a  úlohy  v  súvislosti  s  COVID‐19,  núdzovým  stavom,  celoplošným 

testovaním a prechodom na dištančné vzdelávanie na STU (dekan, prodekani, tajomníčka) 

2. Vyhodnotenie prijímacieho konania na Ing. a PhD. štúdium a 2. kola prijímacieho konania 

na Bc. štúdium (preložené z 8.9.2020, Reháková) 

3. Zhodnotenie stavu doktorandského štúdia (preložené zo 6.10.2020, Reháková) 

4. Plán činností na zabezpečenie propagácie fakulty včítane ekonomických nákladov (Drtil) 

5. Kaviareň a jedáleň – skúsenosti, pripomienky, návrhy (preložené na 1.12.2020, Michalová, 

Grančay) 

6. Správa  o vzdelávacej  činnosti  za  akademický  rok  2019/2020  (preložené  na  1.12.2020, 

Reháková) 

7. Rozličné 

 Ďalšie podmienky prijatia na štúdium doktorandských študijných programov na 
Fakulte chemickej a potravinárskej technológie STU v Bratislave – doplnenie 
konkrétnych údajov pre prijímacie konanie na ak. r. 2021/2022 (Reháková) 

 Návrhy k úprave Pravidiel hodnotenia pedagogickej činnosti (Reháková) 

 Návrhy k úprave Pravidiel hodnotenia vedeckovýskumnej činnosti (Polakovič) 

 Dodatok k edičnému plánu na rok 2020 (Polakovič) 

 Informácia o zavádzaní nových akreditačných štandardov na FCHPT a na STU 
(Polakovič, Reháková) 

 

A. Kontrola úloh  

Kontrola termínovaných úloh je zaevidovaná v osobitnom zozname uznesení aj s poznámkami 

k ich plneniu. 
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B. Aktuálne informácie o projekte Accord 

Prodekan  Lakatoš potvrdil  informácie  z uplynulého vedenia  fakulty ohľadne očakávania,  že 

tento rok materiály nebudú schválené, situácia vo VO nepriniesla nové informácie a stručne 

informoval o komunikácii s riadiacimi pracovníkom Starej budovy o vypratávaní priestorov. 

 

Bod 1.  Aktuálne  otázky  a  úlohy  v  súvislosti  s  COVID‐19,  núdzovým  stavom,  celoplošným 

testovaním a prechodom na dištančné vzdelávanie na STU  

Výsledky  celoplošného  testovania  boli  pre  chod  fakulty  pozitívne  –  na  dekanát  do  práce 

nenastúpila iba jedna pracovníčka pre kontakt s vírusom v rodine, v rámci fakulty iba niekoľko 

pracovníkov  ohlásilo  karanténu  a  postupovali  podľa  všeobecne  záväzných  pokynov  ako  aj 

interných pokynov FCHPT STU.  

Protiepidemiologické  opatrenia  a  hygienické  zásady  sú  dodržiavané  a  doplnené  o kontrolu 

certifikátov  na  vrátnici  Novej  budovy.  Zamestnanci  dodržujú  pokyny  ohľadne  rúška, 

dezinfekcie a odstupov, schôdzová činnosť sa realizuje on‐line, home office sú schvaľované na 

základe príkazu dekana v nevyhnutných prípadoch v zmysle Zákonníka práce. 

 

Bod 2. Vyhodnotenie prijímacieho konania na  Ing.  a PhD.  štúdium a 2. kola prijímacieho 

konania na Bc. štúdium 

Prod.  Reháková  predložila  podrobný  tabuľkový  prehľad  výsledkov  zápisu  z  I.  a  II.  kola  Bc. 

štúdia, ako aj zápisu z prijímacieho konania na Ing. a PhD. štúdium, ktorý bol zaslaný členom 

vedenia elektronicky. Z neho vyplýva, že po I. kole prijímacieho konania sa zo 622 prijatých 

zapísalo  243  študentov,  čo  je  39,1 %.  V porovnaní  s predchádzajúcim  rokom  je  to  mierny 

pokles o 11 v počte zapísaných študentov (vlani zo 658 prijatých zapísalo 254 študentov, čo je 

38,6 %) kopírujúci klesajúcu demografiu. Iná situácia bola v II. kole prijímacieho konania na Bc. 

štúdium,  kedy  zo  153  prijatých  sa  nakoniec  zapísalo  len  79  študentov,  čo  je  51,6 %. 

V porovnaní  s  II. kolom  predchádzajúceho  roka  tak  ide  o  významný  pokles  o  112  v  počte 

zapísaných  študentov  (vlani  z  223  prijatých  sa  nakoniec  zapísalo  len  191  študentov,  čo  je 

85,7 %). Situáciu v II. kole tak výrazne ovplyvnili dodatočná podpora ministerstva lekárskym a 

farmaceutickým  fakultám  k zvyšovaniu  počtu  študentov  na  týchto  fakultách,  čím  došlo 

k výraznému  poklesu  neprijatých  záujemcov  na  medicínu,  na  ktorých  sa  toto  II. kolo 

predovšetkým zameriava. Celkovo sme tak na Bc. štúdium zapísali  len 321 študentov (vlani 

445), čo je výrazný pokles o 124 v počte zapísaných študentov (pokles o 28 %). Podobne pokles 

vykázali na STU aj FIIT (35 %), SjF (27 %), StF (14 %), MTF (12 %). Na STU nárast zaznamenali 

len FEI (12 %), FAD (18 %) a UM (16 %). 

V rámci prijímacieho konania na Ing. štúdium sa v I. kole prihlásilo 234 a v II. kole 19 študentov, 

čo je spolu 253 študentov (z nich 27 z iných vysokých škôl), z ktorých bolo prijatých 252. Z nich 

sa  nakoniec  zapísalo  162  študentov,  čo  je  pokles  o  31,9  v  počte  zapísaných  študentov. 

V porovnaní s predchádzajúcim rokom je to výrazný pokles o 88 v počte prijatých študentov a 

aj o 76 v počte zapísaných študentov. Vlani z 358 prihlásených a z 340 prijatých zapísalo 238 

študentov  (z  nich  60  z iných  vysokých  škôl).  Príčinou  poklesu  zapísaných  študentov  na 

inžinierske  štúdium  je  nižší  počet  absolventov  bakalárskeho  štúdia  na  fakulte,  keďže  ide 
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o ročník, v rámci ktorého bolo menej maturantov z dôvodu reorganizácie stredného školstva 

v SR.  Pokles  je  tiež  aj  z dôvodu  nižšieho  počtu  zapísaných  študentov  z iných  vysokých  škôl 

pravdepodobne z dôvodu epidemiologickej situácie. 

Podrobnejšie zhodnotenie prijímacieho konania na doktorandské štúdium bolo predmetom 

nasledujúceho materiálu. 

 

Bod 3. Zhodnotenie stavu doktorandského štúdia 

Prodekanka Reháková informovala o naplnení plánovaného počtu 35 študentov na prijatie do 

prvého  ročníka  III.  stupňa  štúdia  v ak.  roku  2020/2021  na  dennú  formu  štúdia  na  FCHPT, 

o prijatí 9 študentov na externú formu štúdia na FCHPT a 6 študentov na dennú formu štúdia 

na  EVI.  Vyjadrila  spokojnosť  s priebehom  prijímacieho  konania  a  konštatovala  navýšenie 

celkového počtu doktorandov na FCHPT o 12 v porovnaní s predošlým akademickým rokom, 

t.j. spolu na 184 študentov, z ktorých je 157 v dennej forme štúdia (124 na FCHPT a 33 na EVI) 

a 27 na externej forme (všetci na FCHPT). Konštatovala, že všetci študenti, ktorí mali vykonať 

dizertačnú  skúšku  v uplynulom  akademickom  roku  2019/2020  ju  vykonali  v plánovaných 

termínoch. K 31.8.2020 má prerušené štúdium z rôznych dôvodov 21 študentov. Zo všetkých 

48  študentov  posledného  roku  štúdia,  ktorí  mali  vykonať  obhajobu  dizertačnej  práce  do 

31.08.2020 ju úspešne vykonalo 28 študentov, 8 zanechali štúdium, 7 prerušili štúdium a 5 

pokračujú v štúdiu v nadštandardnej dĺžke štúdia. 

Z  celkovej  plánovanej  sumy  1 191 955 €  na  doktorandské  štipendiá  v roku  2020  bolo  do 

septembra 2020 vyčerpaných 820 209 € a je tak reálny predpoklad, že plánovaná suma nebude 

prekročená. 

Vedenie fakulty berie zhodnotenie stavu doktorandského štúdia na vedomie. 

 

Bod 4. Plán činností na zabezpečenie propagácie fakulty včítane ekonomických nákladov 

V predloženom materiáli prod. Drtil uviedol počty novoprijatých študentov na bakalárske a 

inžinierske štúdium (na základe údajov prezentovaných v bode č. 2) a konštatoval ich pokles 

v porovnaní s minulým rokom, o 28% na bakalárskom štúdiu a o 32% na inžinierskom štúdiu. 

Tiež rozobral možné príčiny tohto poklesu (demografia, pretrvávajúci nízky záujem o štúdium 

technických disciplín a pod.) medzi ktoré zaradil aj neuskutočnenie niektorých štandardných a 

úspešných prezenčných propagačných akcií  fakulty  v tomto  roku  v dôsledku korona krízy  a 

v našom  prípade  aj  zvýšenú  konkurenciu  lekárskych  fakúlt,  ktoré  boli  dodatočne  výrazne 

podporené MŠVVaŠ na zvýšenie počtu prijímania nových študentov, čím nám výrazne znížili 

počet študentov prijímaných v rámci 2. kola prijímacích pohovorov. Krátko uviedol aj počty 

realizovaných  propagačných  akcií  a  webových  zhliadnutí  a  zobrazení  našej  propagácie  za 

posledné 3 roky aj včítane vynaložených finančných prostriedkov. 

Prodekan ďalej Drtil uviedol plán propagačných akcií na fakulte pre akademický rok 2020/2021 

s tým, že presné ekonomické náklady ešte nie sú známe, keďže aktuálne kampaň prebieha na 

univerzitnej úrovni a na základe pripravovaného stretnutia s reklamnou agentúrou vybranou 

verejným obstarávaním pripraví presný rozpočet. Uviedol, že jeseň v propagácii patrí STU a až 

po začiatku nového roku sa plánuje kampaň fakulty zameranú skôr na vlastné aktivity ako na 
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internet. Budú sa natáčať videa na prezentáciu fakulty ako náhrada za nerealizované podujatia 

kvôli Covidu a propagácia fakulty bude zameraná na vlastné aktivity. Na tieto aktivity sa zatiaľ 

predbežne plánuje suma 55 tisíc Eur, z toho mediálna kampaň do 35 tisíc a 20 tisíc ostatné 

(propagačné materiály 8 tisíc + cestovné 2 tisíc + printové reklamy 2 tisíc + akcie na FCHPT 8 

tisíc). 

Pri  príležitosti  80‐ho  výročia  fakulty  bude  vydaná  tzv.  Pamätnica,  ktorá  bude  aj  pre 

zamestnancov a odhadované finančné náklady na tlač v SCHK sú vo výške okolo 5‐6 tisíc Eur. 

Tajomníčka  fakulty  navrhla  vydať  Pamätnicu  elektronicky  a  umožniť  zamestnancom,  ktorí 

budú mať  záujem objednať  si  jej  tlačenú  verziu  v  SCHK  za  tri  eurá  a  ušetrené  prostriedky 

investovať  do  konkrétnej  aktivity  pre  zamestnancov  formou  stretnutia,  keď  to  ukončenie 

protiepidemiologických  opatrení  umožní.  Prod.  Drtil  uviedol,  že  zamestnanci  pamätnicu 

očakávajú v tlačenej forme, keďže je to zvykom. 

Vedenie  fakulty  berie  predložený  plán  činností  na  zabezpečenie  propagácie  fakulty  na 

vedomie a súhlasí s navrhovanou sumou na ich realizáciu 

 

Bod 5. Kaviareň a jedáleň – skúsenosti, pripomienky, návrhy  

Bod bol preložený na nasledujúce vedenie vzhľadom na pripravované zasadnutie stravovacej 

komisie. 

 

Bod 6. Správa o vzdelávacej činnosti za akademický rok 2019/2020 

Bod  bol  preložený  na  nasledujúce  vedenie,  vzhľadom  na  nejasnosť  štruktúry  tejto  správy 

z hľadiska požiadaviek MŠVVaŠ. 

 

Bod 7. Rozličné 

Prodekanka Reháková: 

 Ďalšie podmienky prijatia na štúdium doktorandských študijných programov na Fakulte 
chemickej a potravinárskej technológie STU v Bratislave – doplnenie konkrétnych údajov 
pre prijímacie konanie na ak. r. 2021/2022 (Reháková) 
Prodekanka  Reháková  po  prehodnotení  spôsobu  výpočtu  výkonu  na  jedného  tvorivého 
pracovníka  v rámci  pracovísk  zabezpečujúcich  na  jednotlivé  študijné  programy  navrhla 
nové  prerozdelenie  počtu  doktorandov  na  tieto  študijné  programy.  Vedenie  s návrhom 
súhlasí  a  po  jeho  prerokovaní  v kolégiu  dekana  bude  zaslaný  na  schválenie  do 
akademického senátu. 

 Návrhy k úprave Pravidiel hodnotenia pedagogickej činnosti (Reháková) 
Prodekanka Reháková uviedla doplnenia do pravidiel na hodnotenia pedagogickej činnosti. 
Vedenie  s návrhom  súhlasí  a  po  jeho  prerokovaní  v  kolégiu  dekana  bude  zaslaný  na 
schválenie do akademického senátu. 

 

Prodekan Polakovič: 

 Návrhy k úprave Pravidiel hodnotenia vedeckovýskumnej činnosti (Polakovič) 
Prodekan  Polakovič  uviedol  zmeny  a  doplnenia  do  pravidiel  na  hodnotenia  vedecko‐
výskumnej  činnosti.  Vedenie  s návrhom súhlasí  a  po  jeho prerokovaní  v  kolégiu dekana 
bude zaslaný na schválenie do akademického senátu. 
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 Dodatok k edičnému plánu na rok 2020 (Polakovič) 
Prodekan  Polakovič  navrhol  doplnenie  edičného  plánu  FCHPT  na  rok  2020  o  učebnicu 

autorov doc. Graczová a doc. Timár Energetické bilancie. Vedenie súhlasí s týmto návrhom. 

 

 Informácia o zavádzaní nových akreditačných štandardov na FCHPT a na STU (Polakovič, 
Reháková) 
Vzhľadom  na  časovú  náročnosť  diskusie  k jednotlivým  bodom  bola  porada  ukončená  a 

vedenie fakulty sa k jednotlivým materiálom vráti na nasledujúcich pracovných stretnutiach 

zameraných aj na zavádzanie akreditačných štandardov a tiež aj na Kolégiu dekana. 

 

 

Bratislava, 3. novembra 2020 

 

Zápis: 

Ing. Alena Michalová, v. r. 

tajomníčka fakulty 

 

Overil: 

Prof. Ing. Anton Gatial, DrSc. 

dekan fakulty 

 

 


